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Protokół nr 24.2021 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

Obrady rozpoczęto 24 marca 2021 o godz. 14:10, a zakończono o godz. 16:03 tego samego 

dnia. Na podstawie z art. 15 zzx ust. 1 ustawy z 2.03.2020 r. o szczególnych rozwiązaniach 

związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób 

zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych (Dz. U. z 2020 r. poz. 374, ze zm.) 

otwarł posiedzenie w trybie zdalnym.  

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

  Radny Janusz Hyliński 

  Radna Danuta Kułaga 

  Radny Robert Marciniak 

  Radna Irena Nowak 

  Radna Elżbieta Musiałowska  

Na 5 członków komisji 5 obecnych. 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

- Małgorzata Grzeszczuk – w/z Skarbnik Gminy,  

- Magdalena Krawczyk – Inspektor ds. rolnych, leśnictwa i gospodarki gruntami,  

- Adrian Matysiak – Inspektor ds. ochrony środowiska, 

- Tomasz Patalas – Inspektor ds. działalności gospodarczej,  

- Zbigniew Gaszyński – Sołtys Chachalni  

 

Pkt. 1. Temat z ramowego planu pracy: Zapoznanie się z realizacją zadania „Rozbudowa 

świetlicy wiejskiej w Chachalni” i „Budowa ścieżki pieszo-rowerowej w miejscowości 

Chachalnia- etap I” - posiedzenie wyjazdowe. 

W dniu 24.03.2021 r. członkowie komisji udali się do wsi Chachalnia w celu wizytacji sali 

wiejskiej po rozbudowie. Z modernizacją obiektu członków komisji zapoznał Sołtys wsi 

Zbigniew Gaszyński.  

Prace remontowe na obiekcie odbywały się przy dofinansowaniu z Programu Rozwoju 

Obszarów Wiejskich na lata 2014–2020. Celem projektu była poprawa jakości życia na terenie 

miejscowości Chachalni, który zapewni odpowiednie warunki do organizowania i animowania 

uczestnictwa społeczności wiejskiej w wydarzeniach artystycznych, kulturalnych czy 

integracyjnych poprzez rozbudowę świetlicy wiejskiej. Realizacja operacji była odpowiedzią 

na oczekiwania lokalnej społeczności, która od dawna domagała się rozbudowy świetlicy. 

Wartość dofinansowania opiewała na kwotę 328 084,00 zł. 
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W tym punkcie członkowie komisji nie wnieśli uwag do omawianych tematów.  

 

Pkt. 2. Otwarcie i ustalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska Radny Janusz 

Hyliński otworzył posiedzenie Komisji witając przybyłych. Ustalono, że komisja posiada 

wymagane quorum i jest władna obradować. Członkowie komisji porządek obrad  

oraz materiały sesyjne otrzymali za pośrednictwem aplikacji eSesja.  

1. Temat z ramowego planu pracy: Zapoznanie się z realizacją zadania „Rozbudowa świetlicy 

wiejskiej w Chachalni” i „Budowa ścieżki pieszo-rowerowej w miejscowości Chachalnia- etap 

I” – posiedzenie wyjazdowe. 

2. Otwarcie i ustalenie porządku obrad. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki w drodze 

bezprzetargowej, 

b) w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych, 

c) w sprawie zwolnienia z opłaty za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych 

przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży należnej w 2021 roku, 

d) w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Zduny 

na lata 2021-2026, 

e) w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2021 rok, 

f) w sprawie zmian w uchwale w sprawie Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zduny na 

lata 2021-2028. 

4. Sprawy bieżące, organizacyjne, wolne głosy i wnioski. 

a) rozpatrzenie wniosku OSP Zduny o zabezpieczanie środków finansowych w budżecie 

gminy na 2021 rok na realizację zadania: zakup nowego średniego samochodu ratowniczo-

gaśniczego GBA dla jednostki OSP Zduny w kwocie 200.000,00zł,  

b) przedstawienie informacji o wniosku w sprawie udostępnienie informacji publicznej na 

temat działania glifosatu, 

c) „GERIATRIA W POWIECIE KROTOSZŃSKIM” - pismo. 

Do porządku obrad nie wniesiono uwag.  

 

Pkt. 3. Zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki w drodze 

bezprzetargowej, 
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Projekt uchwały przedstawiła Magdalena Krawczyk. Pytań, uwag do projektu uchwały nie 

zgłoszono. Z uwagi na brak dyskusji prowadzący obrady Radny Janusz Hyliński poddał projekt 

uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

 na zawarcie umowy dzierżawy działki w drodze bezprzetargowej.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta 

Musiałowska, Irena Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

 

b) w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych, 

Projekt uchwały przedstawił Tomasz Patalas. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Z uwagi na brak dyskusji prowadzący obrady Radny Janusz Hyliński poddał projekt uchwały 

pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zaliczenia drogi  

do kategorii dróg gminnych.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta 

Musiałowska, Irena Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

 

c) w sprawie zwolnienia z opłaty za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży należnej w 2021 roku, 

Projekt uchwały przedstawił Tomasz Patalas. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Z uwagi na brak dyskusji prowadzący obrady Radny Janusz Hyliński poddał projekt uchwały 

pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zwolnienia z opłaty  

za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia  

w miejscu sprzedaży należnej w 2021 roku.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 



4 | S t r o n a  

 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta 

Musiałowska, Irena Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

 

d) w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy 

Zduny na lata 2021-2026, 

Projekt uchwały przedstawiła Barbara Fornal. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Z uwagi na brak dyskusji prowadzący obrady Radny Janusz Hyliński poddał projekt uchwały 

pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Zduny na lata 2021-2028. 

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta 

Musiałowska, Irena Nowak. 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

e) w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2021 rok, 

Projekt uchwały przedstawiła Małgorzata Grzeszczuk. Pytań, uwag do projektu uchwały nie 

zgłoszono. Z uwagi na brak dyskusji prowadzący obrady Radny Janusz Hyliński poddał projekt 

uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej na 2021 rok.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta 

Musiałowska, Irena Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

 

f) w sprawie zmian w uchwale w sprawie Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Zduny na lata 2021-2028. 

Projekt uchwały przedstawiła Małgorzata Grzeszczuk. Pytań, uwag do projektu uchwały  

nie zgłoszono. Z uwagi na brak dyskusji prowadzący obrady Radny Janusz Hyliński poddał 

projekt uchwały pod głosowanie. 
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 Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale  

w sprawie Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zduny na lata 2021-2028.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta 

Musiałowska, Irena Nowak 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

 

Pkt. 4. Sprawy bieżące, organizacyjne, wolne głosy i wnioski. 

a) rozpatrzenie wniosku OSP Zduny o zabezpieczanie środków finansowych w budżecie 

gminy na 2021 rok na realizację zadania: zakup nowego średniego samochodu 

ratowniczo-gaśniczego GBA dla jednostki OSP Zduny w kwocie 200.000,00zł, 

Treść wniosku przedstawiły Małgorzata Grzeszczuk i Barbara Fornal. Pismo stanowi załącznik 

do protokołu.  

Barbara Fornal w imieniu Prezesa OSP Zduny Andrzeja Figlaka przekazała informację o źródle 

finansowania zakupu wozu bojowego. Koszt średniego auta wynosi 800 tys. zł, z czego 400 

tys. zł stanowić będzie dotacja z WFOŚ w Poznaniu, 200 tys. zł z budżetu gminy, 

100 tys. z PSP z Warszawy za działania covidowe jednostki oraz 100 tys. zł uzbiera jednostka 

OSP Zduny (w tym 50 tys. zł. ze sprzedaży Jelcza oraz 50 tys. zł ze zbiórki online od 

mieszkańców i darczyńców). 

Małgorzata Grzeszczuk dodała, że 200 tys. zł zostanie zabezpieczone w budżecie, jeśli Państwo 

Radni wyrażą taką zgodę. Pieniądze na realizację wniosku pochodzić będą z kredytu.  

W toku dyskusji członkowie komisji pozytywnie przychylili się do przedłożonego wniosku. 

W dalszej części obrad prowadzący obrady po wyczerpaniu dyskusji podał pod głosowanie 

wniosek OSP Zduny o zabezpieczaniu środków finansowych w budżecie gminy na 2021 rok 

na realizację zadania: zakup nowego średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego dla 

jednostki OSP Zduny w kwocie 200.000,00zł. 

Głosowano w sprawie: zabezpieczania środków finansowych w budżecie gminy na 2021 rok 

na realizację zadania: zakup nowego średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego GBA dla 

jednostki OSP Zduny w kwocie 200.000,00zł.  

Wyniki głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5): Janusz Hyliński, Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta 

Musiałowska, Irena Nowak. 
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b) przedstawienie informacji o wniosku w sprawie udostępnienie informacji publicznej 

na temat działania glifosatu, 

Adrian Matysiak przedstawił Radnym wniosek pana Ernesta Kacik w sprawie udostępnienie 

informacji publicznej w sprawie eliminacji glifosatu z żywności. Członkowie komisji otrzymali 

treść pisma - załącznik do protokołu. Wnioskodawca w piśmie wniósł prośbę o przedstawienie 

Radnym problemu szkodliwość glifosatu.  

W dłuższej wypowiedzi pracownik UM Zduny wyjaśnił, znaczenie glifosatu, że jest  

to aktywny składnik środków chwastobójczych, pestycydów służących do zwalczania 

chwastów w uprawach rolnych. Środek ten jest obecnie powszechnie stosowany w rolnictwie 

oraz do pielęgnacji i oczyszczania terenów zielonych. Niestety jest to bardzo toksyczny 

herbicyd totalny (nieselektywny). Jego działanie jest tak silne, że potrafi on zniszczyć 

większość roślin zielonych na polach, w ogrodach, na miejskich terenach zielonych, przy 

zbiornikach wodnych, torach kolejowych i wielu innych miejscach, gdzie jest stosowany.  

 Glifosat wykorzystywany jest też w uprawach GMO, dzięki zastosowaniu w roślinach 

modyfikacji genetycznej uodparniającej je na działanie tego herbicydu. Niszczy on bowiem 

niepożądane rośliny (chwasty), a jednocześnie pozostawia bez uszczerbku uprawiane rośliny – 

tak twierdzi producent. 

 Na podstawie badań stwierdzono, że pestycyd pozostaje w opryskanych roślinach GMO  

i w konsekwencji jest bezpośrednio spożywany przez ludzi i zwierzęta. Nie bez znaczenia jest 

też fakt, że glifosat wyjaławia glebę niszcząc jej mikro- i makroflorę oraz pożyteczne owady. 

Wraz z opadami jest wypłukiwany z gleby i dostaje się do wód gruntowych, zbiorników 

wodnych i rzek, a także bezpośrednio do wody pitnej powodując jej zatrucie. Potężne ilości 

pestycydów w żywności są bardzo niebezpieczne, dlatego dzieci i dorośli chorują  

na nowotwory. W 2015 roku Światowa Organizacja Zdrowia (WHO) sklasyfikowała glifosat, 

jako prawdopodobnie rakotwórczy dla ludzi. Kolejne badania naukowe wykazują, że ludzie 

mający styczność z glifosatem zarówno w kontakcie bezpośrednim (podczas oprysków)  

jak i przez żywność mają wyższe ryzyko zachorowania na chłoniaka nieziarniczego, raka 

tarczycy, wątroby, trzustki, nerek i pęcherza moczowego oraz chorób takich jak celiakia, 

choroba Leśniowskiego-Crohna, nietolerancja laktozy, glutenu, stłuszczenie wątroby, 

niepłodność.” Komisja zapoznała się również ze sposobem monitorowania poziomu glifosatu 

w organizmie ludzkim, w glebie oraz wodzie. Gmina Zduny nie prowadzi pomiarów na stężenie 

glifosatu w wodzie lub/i w glebie, gdyż nie ma takich uprawnień.  

W toku dyskusji członkowie komisji uznali, że Rada Miejska nie ma kompetencji  

do podejmowania uchwał w zakresie zakazania stosowania glifosatu.  
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c) „GERIATRIA W POWIECIE KROTOSZYŃSKIM” - pismo. 

Treść pisma przedstawiła Barbara Fornal z dnia 2.03.2021 r. (data wpływu 10.03.2021 r.) od 

Stowarzyszenia „Krotoszyn na Nowo” w sprawie przedstawienia zamierzeń projektu 

„GERIATRIA W POWIECIE KROTOSZYŃSKIM”. Po krótkiej dyskusji komisja przychyliła 

się do prośby wnioskodawcy i zaproszenie na najbliższe posiedzenie Komisji Zdrowia, Opieki 

Socjalnej i Ochrony Środowiska otrzyma wnioskodawca w celu przedstawienia 

najważniejszych założeń projektu „GERIATRIA W POWIECIE KROTOSZYŃSKIM”, zasad 

planowanego działania mobilnego i stacjonarnego punktu geriatrii, źródeł jego finansowania 

oraz roli samorządów jako sygnatariuszy projektu.  

Innych pytań, uwag w tym punkcie nie przedłożono.  

Przewodniczący Komisji ZOSiOŚ 

  

mgr Janusz Hyliński 

Przygotował(a):  

mgr Barbara Fornal 

Inspektor ds. obsługi RM 


